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Beantwoording art. 33 vragen 

Datum b&w: 16 april 2019 

Onderwerp: Incident met taurossen op De Maashorst 

Portefeuillehouder: De heer P.A.M. van Boekel  

Indiener vraag: Progressief Bernheze 

 

Heesch, 16 april 2019 

 

Inleiding 

Progressief Bernheze heeft op 18 maart 2019, naar aanleiding van berichten op Omroep 

Brabant, Brabants Dagblad en NU.nl, onderstaande vragen gesteld. 

 

Voor de beantwoording van de vragen is Informatie ingewonnen bij de kuddebeheerders en 

toezichthouders (Maashorstrangers).  

Nb. De stichting Taurus is eigenaar van de taurossen (en Exmoor pony’s) en voert het beheer 

van deze dieren uit. Ark Natuurontwikkeling is eigenaar van de Wisenten en zij hebben het 

beheer ervan opgedragen aan Free Nature.    

 

Beantwoording vragen 

1. Wordt er gedacht aan nazorg voor de getroffen bezoekers? 

Ja, er is contact geweest met de slachtoffers en de ooggetuige (omstander). Stg. Tauros en 

Ark bezoeken hen. Verzekeringsgegevens zijn uitgewisseld en bloemen zijn bezorgd. 

 

2. Uit het artikel van Brabants Dagblad begrijpen we dat het hier om een apart, kleiner 

begrazingsgebied gaat. Zijn de regels bij dit aparte gebied hetzelfde als in het grote 

begrazingsgebied van De Maashorst, dat wil zeggen: hond aan de lijn, gepaste afstand 

houden, geen kuddes doorkruisen? Staan deze regels aangegeven op elk 

toegangspoortje tot het gebied?  

Ja 

 

3. In de artikelen wordt gesproken over een loslopende hond die de dieren mogelijk heeft 

laten schrikken of opgejaagd heeft. Waar komt dit verhaal vandaan? Is dit bijvoorbeeld 

geconstateerd door andere bezoekers of door de aangevallen bezoekers? 

Dat is geconstateerd door een Maashorstranger. Dit speelde in de ochtend 

 

4. Zijn er eerdere incidenten of irritaties geweest bij de kudde in dit begrazingsgebied? Zijn 

er andere mogelijke verklaringen voor het gedrag van deze runderen? Is het gebied 

mogelijk te klein voor een kudde runderen?  

In het verleden zijn hier eerder irritaties geweest, op basis waarvan inrichting en 

kuddesamenstelling is aangepast. Voor beleid zie vraag 11. Mogelijk dat het pas geboren 

kalf voor extra alertheid bij de kudde zorgde. 

 

5. Wat is de reden dat dit gebied nog niet is aangesloten aan het volledige 

begrazingsgebied?  

Dit gebied ligt aangesloten (ten zuiden ervan) aan het (nog afgesloten) begrazingsgebied 

waar de wisenten, taurossen en Exmoor pony’s leven. Het is vanwege deze ligging 

technisch niet mogelijk om al verbonden te zijn aan het grotere centrale begrazingsgebied 

(zie bijlage / plaatje). 
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6. Er wordt gesproken over een zes-tal dieren die nu verwijderd zijn uit dit 

begrazingsgebied, is dat de volledige kudde runderen uit dit gebied? Wat gaat er 

gebeuren met deze zes dieren?  

Ja, dat is de volledige kudde. Het gaat om 7 dieren, afgelopen week was er een kalf 

geboren. Die gaan naar Keent op een plek waar alleen de beheerder kan komen. 

 

7. Hoeveel hondenlosloop-gebieden zijn er rond het begrazingsgebied? Zijn die groot 

genoeg voor een flinke wandeling? Zo nee, waarom niet? 

Er is een hondenlosloopgebied bij Naat Piek, ten zuiden van het betreffende 

begrazingsgebied aan de Zevenhuizerweg. Er moet nog een hondenlosloopgebied 

aangewezen worden aan de kant van Zeeland ter hoogte van Straatsven, dus ten oosten 

van de Zevenhuizerweg. Verder is er een hondenlosloopgebied bij Slabroek, bij het 

Bomenpark, in Herperduin en wordt nog gezocht naar een geschikte locatie in Schaijk aan 

de Udense dreef. Als alle gebieden gerealiseerd zijn, zijn er 6 hondenlosloopgebieden in De 

Maashorst. 

 

8. Loopt de realisatie van nieuwe losloopgebieden in De Maashorst volgens planning? Zo 

nee, waarom niet?  

Ja. Het proces om te komen tot geschikte locaties voor een hondenlosloopgebied in de 

gemeente Landerd is nog gaande. 

 

9. Hoeveel bezoekers ('bezoekbewegingen') heeft De Maashorst jaarlijks? Over hoeveel 

unieke bezoekers gaat dat?  

Het aantal unieke bezoekers dat naar De Maashorst komt is 198.000 per jaar. Dit zijn 

gegevens uit een onderzoek van Staatsbosbeheer in 2015. Een groot deel komt een aantal 

keren per jaar. Het totale bezoek wordt geschat op een miljoen bezoeken in De Maashorst 

per jaar. 

 

10. Wat zijn de ervaringen met taurossen in De Maashorst en andere gebieden waar 

mensen vrij kunnen recreëren?  

Taurossen leven al jaren zonder problemen in Keent en op Herperduin. Ook in het grotere 

gebied, begrazingsgebied Brobbelbies, ten noorden en westen van het wisentgebied zijn 

geen incidenten bekend. Mogelijk dat in deze periode van het jaar pas geboren dieren wel 

voor extra alertheid bij de kudde zorgt.  

 

11. We nemen aan dat ARK Natuurontwikkeling de overige begrazingsgebieden veilig vindt, 

klopt dit? 

Ja. Reactie Ark: “We monitoren alle incidenten en meldingen, nemen verbeteringen in 

terreininrichting en dieren waar we twijfel over hebben worden verwijderd. Maar niet alleen 

bij incidenten en meldingen nemen we maatregelen. Tot het dagelijkse beleid m.b.t. de 

grote grazers hoort het (dagelijks) volgen van het gedrag door professionals en 

Maashorstrangers (vrijwilligers); wordt iedere grote grazer preventief beoordeeld voor 

eventuele uitzetting, worden inrichtingsmaatregelen getroffen en bij nieuw in te brengen 

dieren wordt vooraf bekeken hoe ze op mensen reageren.” 

 

 

Bijlage(n): De bijlage(n) zijn digitaal beschikbaar. 

 Kaartje begrazingsgebieden Maashorst 

 

 


